
 
 
Bosna i Hercegovina 
Federacija Bosne i Hercegovine 
Hercegovačko – neretvanska županija     
- OPĆINSKO VIJEĆE ČITLUK – 

 
IZVADAK IZ ZAPISNIKA 

sa 31. redovite sjednice Općinskog vijeća Čitluk 
 

Sjednica Općinskog vijeća Čitluk (u daljnjem tekstu: Vijeće) je održana dana 30. listopada 2023. godine u Hotelu 
Brotnjo u Čitluku sa početkom u 1110 sati. Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao Predrag Smoljan, Predsjednik 
Vijeća. 
 

Gospodin Smoljan je pozdravio sve nazočne vijećnike i tajnika Vijeća Ivu Bevandu, Općinskog načelnika Marina 
Radišića i njegove suradnike, Javnu pravobraniteljicu Općine Čitluk Mladenku Stojić, ravnatelje škola koji 
nazoče današnjoj sjednici, predstavnike javnih poduzeća nazočne na današnjoj sjednici te predstavnike medija.  
 
Predsjednik Vijeća je nazočne informirao o pripremama za sjednicu Vijeća te o održanim sjednicama Kolegija 
Vijeća i Odbora za Statut, Poslovnik i propise.  
 

Tajnik Vijeća Ivo Bevanda je uradio prozivku vijećnika. Konstatirano je kako sjednici nazoči 18 od ukupno 25 
vijećnika.  
Prozivci nisu nazočili Božana Bevanda, Bernarda Primorac, Tomislav Glamuzina, Ivan Šarac (obavijestili 
Predsjednika i Tajnika Vijeća o nedolasku na sjednicu i o razlozima spriječenosti),Luca Bajkuša (najavila 
kašnjenje na početak sjednice), Darko Primorac i Ilijana Sušac  
 

Predsjednik Vijeća je predložio dnevni red naveden u sazivu današnje sjednice. Nije bilo prijava za raspravu te 
je ista zaključena. Predloženi dnevni red dat je na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Ad.1. Usvajanje Izvatka iz Zapisnika sa 30. redovite sjednice Općinskog vijeća Čitluk; 
 

Nije bilo primjedbi na Zapisnik. Sukladno članku 86. Poslovnika o radu Vijeća, Zapisnik na koji nisu stavljene 
primjedbe smatra se usvojenim. Zaključena je prva točka dnevnog reda. 
 

Ad.2. Pitanja vijećnika; 
 
Pero Radišić postavlja upit glede pregovora sa Hrvatskom gorskom službom spašavanja Čitluk (HGSS Čitluk) 
po pitanju njihovog objekta, uz opasku da se njihov trenutni objekt nalazi na lokaciji kojom treba ići zaobilaznica. 
Marin Radišić odgovara da je sa članovima HGSS razmatrana lokacija koja im najviše odgovara navodeći 
Potpolje i Međugorje. Načelnik dodaje da se traži korištenje zemljišta, a ne dodjela istoga slijedom čega su 
upućeni u nadležnu službu s ciljem razmatranja lokaliteta i ispunjavanja propisane procedure. Ističe da ne bi 
trebalo biti smetnji oko dodjele zemljišta u Međugorju gdje HGSS Čitluk obavlja najveći dio svog posla, ali da 
će o konkretnijim informacijama biti informirani na jednoj od sljedećih sjednica Općinskog vijeća. 
 
Mario Milićević komentira stanje u tvrtci Ledo d.o.o. Čitluk, navodeći da su 52 radnika ostala bez posla, uz 
opasku da isto predstavlja iznenađenje za cijelu općinu te da je većina radnika u poznim godinama.  
Vijećnika Milićević zanima informacija jesu li radnici pronašli nova radna mjesta u drugim firmama kako je se 
navodilo u medijima. Marin Radišić informira prisutne da su predstavnici sindikata i direktor tvrtke Ledo d.o.o. 
dolazili u prostorije Općine i naveli da je donešena odluka da se od 01.11.2023. godine gasi proizvodnja te da 
pedeset dva radnika ostaju bez posla. Načelnik dodaje da su iz Uprave naveli da dio djelatnika stječe uvjete za 
mirovinu, dok će se manji broj djelatnika zaposliti na drugim mjestima, te da po njegovoj procjeni konkretno bez 
posla ostaje deset osoba.  
 
Miro Pehar komentira velike gužve u centru Čitluka i pita Načelnika u kojoj je fazi obilaznica preko „Bara“ za 
koju smatra da neće riješiti problem te planira li se veća zaobilaznica koja bi značajnije rasteretila središte Čitluka. 
Marin Radišić odgovara da put preko „Bara“ nije zaobilaznica nego je više gradska ulica i da je u Programu cesta 
Federacije ove godine planirana Izrada idejnog projekta zaobilaznice. 
 
Jure Džida se osvrće na nedavni događaj koji se održavao u Čitluku, a riječ je o Europskom prvenstvu natjecanja 
mažoretkinja na kojem su mažoretkinje iz Čitluka osvojile prvo mjesto. Postavlja upit Načelniku je li postoji 
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mogućnosti da mažoretkinje dobiju termin za trening u Športskoj dvorani. Vijećnik Džida se osvrće na aktualnu 
izgradnju objekta Kulturno-informativnog centra te pita kakva je sudbina drugog objekta koji se nalazi pokraj te 
hoće li isti biti uklonjen. Marin Radišić informira kako je bio na otvaranju Europskog prvenstva u Športskoj 
dvorani Čitluk gdje je razgovarao sa gostima iz Slovenije koji su istaknuli da imaju veliku podršku sa državne 
razine. Dodaje da je uistinu lijepa slika poslana iz Čitluka, ali kao problem navodi termine održavanja tjelesnog 
odgoja,  košarkaške treninge kao i drugih sportova zbog čega je teško uvesti dodatne termine za mažoretkinje. 
Načelnik informira da izgradnja dvorane Srednje škole ide sporije te je navodi kao rješenje rasterećenja Športske 
dvorane. Na vijećnikovo drugo pitanje Načelnik odgovara da su zahtjevi vlasnika nerealni i najmanje što bi se 
moglo uraditi jest postavljanje fasade radi vizualnog izgleda. 
 
Na sjednicu su stigli vijećnici Luca Bajkuša i Darko Primorac. Nazočno je 20 vijećnika. 
 
Drago Pehar se osvrće na nedavni događaj gdje je gospodin Hrvoje Anđelić podnio ostavku na mjesto 
predsjednika Upravnog odbora HNK Brotnjo. Vijećnik Pehar postavlja upit Načelniku je li imenovano 
privremeno rukovodstvo te je li postoji ikakva zainteresiranost gospodarstvenika za nogometni klub. Marin 
Radišić odgovara da su dolazili predstavnici iz kluba kao i bivši predsjednik koji je dao ostavku na dužnost 
predsjednika kluba. Načelnik informira nazočne da je prošli tjedan održana Skupština i da je izabran novi 
predsjednik Uprave, a da po pitanju gospodarstvenika nema značajnijeg uključivanja u rad HNK Brotnjo.  
 
Sjednicu su napustili, uz prethodnu najavu, vijećnici Jure Džida i Dragan Kozina. Nazočno je 18 vijećnika. 
 
Luca Bajkuša informira da je nedavno srela gospođu Miru Čuljak koja ima stan iznad Policijske stanice Čitluk 
te je pitala može li se postići dogovor oko stana. Načelnik odgovara da je gospođu Miru Čuljak pozvao na 
razgovor, koja je stigla u pratnji dva sina sa zahjevom za dva dvosobna stana. Vijećnica predlaže da bi bilo dobro 
ponovno ih pozvati na razgovor smatrajući da su možda umanjili svoje zahtjeve. Marin Radišić odgovara da nije 
problem ponovo sjesti i razgovarati ukoliko je došlo do određenih promjena. 
 
Zaključena je druga točka dnevnog reda. 
 

Ad.3. Razmatranje Informacije o radu Srednje škole dr. fra Slavka Barbarića u Čitluku; 
 

Informaciju je prezentirala Adela Škutor, ravnateljica. Otvorena je rasprava.  
 
Luca Bajkuša se osvrće na zadnju sjednicu Vijeća gdje je bilo riječi o video nadzoru u Srednjoj školi Čitluk i pita 
ravnateljicu te je li realizirano u skladu sa zakonskim propisima. Adela Škutor odgovara da je se u prostorije 
škole uselilo 2010. godine te da video nadzor i dalje uspostavljen, međutim napominje da nije dovoljno dobar s 
obzirom da je tehnologija od tada poprilično  napredovala. Ravnateljica kao rješenje navodi zamjenu starih 
uređaja sa novim te naglašava važnost videonadzora uz opasku da poteškoće prilikom valjanog provođenja 
videonadzora stvara važeći Zakon iz oblasti zaštite na radu djelatnika, a koji je stupio na snagu 2020. godine.  
 
Zaključena je rasprava. Zaključena je treća točka dnevnog reda. 
 

Ad.4. Razmatranje Informacije o radu za 2022. godinu Osnovne škole fra Didaka Buntića u Čitluku; 
 

Informaciju je prezentirao Marin Kapular, ravnatelj. Otvorena je rasprava.  
 
Tomislav Filipović ističe da su se sve područne škole obnovile i da je bila na redu škola u Krehin Gracu, ali da 
radovi još nisu započeti. Vijećnik Filipović postavlja upit ravnatelju glede stanja sa školom u Krehin Gracu.  
Marin Kapular odgovara da je se od svih šest područnih škola najmanje radilo na područnoj školi u Krehin Gracu. 
Dodaje da je u suradnji sa bivšim predsjednikom MZ Krehin Gradac, pokojnim Tomom Planinićem,  u par 
navrata rađen elaborat projekta upućen prema nadležnim službama Zagrebu. Pojašnjava da je tada saniran dio, 
ali da tri strane fasade nisu sanirane te da je isto navedeno u u godišnjem Planu i programu koji je dostavljen 
Općini i ministarstvu. Ravnatelj dodaje da je gospodin Ivan Krasić izradio elaborat  i da su pored fasade navedene 
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i instalacije. Ravnatelj ističe da je i dalje stava da se u sklopu Doma u Krehin Gracu koji se nalazi u centru sela, 
izdvoji prostor za gradnju učionica s obzirom na činjenicu smanjenja broja djece u Područnoj školi u Krehin 
Gracu iskazujući bojazan od da će se kroz sljedećih nekoliko godina broj učenika koji pphađaju školu svesti na 
3 učenika kao u Dobrom selu. Dodaje da je i pokojni župnik Nedjeljko Galić bio istog stava o formiranju učionica 
u sklopu Doma, ali da vjerujatno ne može doći do dogovora unutar sela, naglašavajući da je više razlog volja 
mještana nego Uprave škole ili Općine. Tomislav Filipović komentira da se dio prostora do Doma urušio, a koji 
je u vlasništvu gospođe Mire Radišić. Dodaje da je renoviran svaki dio koji je državnom vlasništvu, ali da urušeni 
prostor propušta vodu u glavnu salu gdje mažoretkinje treniraju. Dodaje da su razgovarali sa gospođom Radišić 
o otkupljivanju prostora, ali da se imenovana dvoumi oko tog prijedloga. 
 
Tihomir Prusina komentira da je možda dosadan jer godinama postavlja jedno te isto pitanje po pitanju formiranja 
dviju osnovnih škola. Vijećnik Prusina pita ravnatelja hoće li do istoga doći te tko je nadležan za isto. Marin 
Kapular odgovara da se takav način organizacije zahtijeva već deset godina. Podsjeća da je 1903. godine postojala 
jedna škola koju je pohađalo 90% dječaka, dakle, curica u znatno manjem broju, dva učitelja, svećenici, uz opasku 
da danas nakon 120 godina od otvaranja prve škole, na području urbanog dijela Čitluka postoji samo jedna 
školska zgrada. Dodaje da su Načelnik i Općina odradili posao koji je u njihovoj nadležnosti, te da je službeni 
dopis upućem nadležnom ministarstvu. Pojašnjava da bi ukoliko dođe do osnivanja nove škole, naziv jedne škole 
ostao isti kao i do sada, a drugoj školi bi se dodijelilo drugo ime uz upoznavanje prisutnih da bi po cca 400 
učenika pohađalo svaku školu. Ravnatelj navodi da je upoznat sa činjenicom da je upućen službeni dopis glede 
osnivanja Srednje glazbene škole, uz opasku da smatra da je u ovom trenutku potrebnije osnivanje dvije osnovne 
škole nego Srednje glazbena škola, međutim da se u isto neće unositi.  
 

Zaključena je rasprava. Zaključena je četvrta točka dnevnog reda. 
 

Ad.5.a) Razmatranje Izvješća o radu Skupštine Javnog poduzeća „Broćanac“ d.o.o. Čitluk; 
 

Izvješće je prezentirao Slaven Markota, punomoćnik državnog - općinskog kapitala ispred Općine Čitluk na 
Skupštini. Otvorena je rasprava. Sjednicu je napustio vijećnik Pero Barbarić. Nazočno je 17 vijećnika. Nije bilo 
prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog zaključka kojim se usvaja Izvješće o radu Skupštine Javnog 
poduzeća „Broćanac“ d.o.o. Čitluk održane dana 28. rujna 2023. godine je dat na glasovanje te je usvojen 
jednoglasno. 
 

b) Razmatranje Informacije o radu direktora Javnog poduzeća „Broćanac“ d.o.o. Čitluk; 
 

Informaciju je prezentirao Željko Dugandžić, direktor. Otvorena je rasprava.  
 
Tihomir Prusina informira nazočne kako pola godine nije izlazio u javnost sa informacijom o analizi pitke vode 
u Brotnju i da je sad vrijeme da je iznese. Pojašnjava da je studentica prehrambene tehnologije u Splitu, dobila 
zadatak da u svrhu analize vode dostavi vodu iz slavine, kupovnu flaširanu vodu te vodu iz čatrnje. Komentar na 
rezultat za uzorak vode iz Brotnja je bio laički rečeno „blago vama kad pijete zdravu vodu“, ukazujući na 
činjenicu da je voda iz čatrnje po analizi bila najgora, ali ni da analiza kupovne flaširane vode nije bila puno 
bolja. Vijećnik Prusina dodaje da prilikom vožnje novom cestom tijekom večernjih sati (oko 22h)  se osjeti izrazito 
neugodan miris, dok u jutarnjim satima baš i ne, zbog čega postavlja upit direktoru „Broćanca“ glede navedenoga, 
odnosno koji su razlozi za oscilacije.  
 
Željko Dugandžić komentira da je već prije desetak godina rađena analiza vode te da je profesorica koja je radila 
istu u svrhu izrade doktorske disertacije navela da je voda sa područja Brotnja na razini izvorišta rijeke Cetine. 
Osvrćući se na oscilacije o razini neugodnog mirisa tijekom večernjih i jutarnjih sati, navodi da je razlog blizina 
prometnice 30 m od obje ceste koji nije natkriven te pritok sirove kanalizacije zbog čega dolazi do širenja 
neugodnog mirisa, a posebice u večernjim satima zbog vlage koja ne dozvoljava da se miris evakuira nego klizi 
niže u smjeru vjetra.  
 
Pero Radišić postavlja upit  direktoru glede solarne  elektranu, odnosno kojeg je reda ulaganje i od koliko je kW 
zbog količine ulaganja? 
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Željko Dugandžić informira da je najmanja pumpa na vodocrpilištu od 400 kW i da takvih ima sedam, a da je 
instalirana snaga vodocrpilišta od 2,5 MW, a koje je najveće crpilište u Bosni i Hercegovini. Dodaje da bi u  
dogovoru sa projektantom uveli 1.5 MW s obzirom na specifičnost proizvodnja električne energije i solara, 
odnosno činjenice da iste ima više tijekom dana dok je po noći nema skoro nikako. Dodaje, da je ideja da se 
uvede 1.5 MW po danu te da se tu iskoristi pumpanje vode više nego što bi tad bilo potrebno, a da bi to uspjeli 
treba veća vodosprema.  
 
Direktor naglašava da je trenutna vodosprema od cca 2000 m3 , a da bi im potrebno bilo cca 8 000 m3 da bi mogli 
konzumirati energiju kroz tu vodu. Pojašnjava da bi ispumpali vodu po noći ili u slučaju nedostatka dovoljne 
količne sunčeve energije, a da voda slijedom toga ide prema potrošačima tako da bi dio dana iskoristili za 
proizvodnju struje i konzumiranje te električne vode u pitku vodu. Poručuje da bi elektrana trebala premjestiti 
mjerno mjesto na solarnu i da zajedno transportiraju energiju odnosno da od njih uzmu onaj dio koji im nedostaje. 
Direktor ističe da bi solarna elektrana bez povećanja snage dala puno manje, ali da bi zajedno sa povećanjem bio 
pravi potez i da je mišljenje da bi trebala biti 1.5 MW. 
 
Vlatka Martinović čestita direktoru na ideji izgradnje solarne elektrane uz komentar da je evidentno da su ih 
pitanja od prošle godine o novim izvorima energije potaknula za izgradnju jednog takvog projekta. Komentira 
da su prije dvije godine ispred MZ Paoča i Vidovići izradili projekt „Zelenih otoka“ te da su zamolili „Broćanac“ 
kao poduzeće da se prijave na natječaj raspisan od strane Fonda okoliša. Prema informacijama iz Fonda za okoliš 
dokumentacija nije bila adekvatna i natječaj je poništen. Ističe da su ih ove godine ponovno zamolili da se prijave 
na isti projekt, ali da su dobili odgovor da ne mogu udovoljiti zahtjevu s obzirom da će se poduzeće prijaviti na 
isti. Vlatka Martinović postavlja upit direktoru je li se poduzeće „Broćanac“ prijavilo na neki od natječaja 
Fondova za okoliš i ako da može li direktor navesti o kojem je natječaju riječ.  Dodaje da su prije godinu ipo dana 
sudjelovali na zajedničkom sastanku sa ministrom poljoprivrede gospodinom Dedićem oko tehničke vode za 
Općinu Čitluk. Vlatka Martinović se interesira do koje je faze stigao taj projekt. Željko Dugandžić odgovara da 
su razmišljali o tome te da se postavlja pitanje je li se u taj projekt „Broćanac“ treba uključiti samostalno ili u 
suradnji sa Općinom. Informira da je natječaj raspisan i da su se prijavili za nabavku vozila jer imaju tri vozila 
koja su poprilično stara, česti su kvarovi na istima, uz napomenu da dva vozila ne mogu stići odraditi sav posao 
posebice kad u Međugorju boravi velik broj gostiju. Dodaje da su smatrali da je nabavka vozila veći prioritet od 
„Zelenih otoka“ koji su jedna prekrasna priča i jedan od priritetnih projekata u ovom poduzeću, općini i regiji te 
da je taj projekt jedan o načina rješavanja deponija, načina odlaganja otpada, selektiranja i prikupljanja. 
Komentira da bi u slučaju realiziranja navedenog projekta otpad ponovno morali odvoziti na deponiju, ali 
napominje da budućnost u svakom slučaju leži u razvrstavanju otpada od kućne adrese do njih. Željko Dugandžić 
odgovara na drugo pitanje odnosno navodi da je izrađen Idejni projekt od strane Građevinskog fakulteta u 
Mostaru te da preostaje izrada glavnog projekta. Informira da je Načelnik upoznat s navedenim i da je način 
rješavanje navodnjavanja općine Čitluk upravo kroz tehničku vodu. Dodaje da  se najveći rezervoar tehničke, a 
možda i pitke vode nalazi u Gradnićkom polju. Vlatka Martinović poželjela je direktoru „Broćanca“ uspjeh na 
prijavljenim natječajima.  
 
Drago Vasilj komentira da bi najradije današnju sjednicu prespavao ili da je negdje otišao jer većina frustracija 
njegovih i članova Vijeća mjesnih zajednica Međugorje i Bijakovići te mještana vezane su za ovu i sljedeću točku 
dnevnog reda. Dodaje da će se referirati na izlaganja po pitanju odvoza, odlaganja i načina odlaganja otpada u 
Međugorju. Komentira da je prilikom čitanja Izvješća „Broćanca“ zamijetio da je svake godine skoro isto uz 
navođenje iste problematike, uz opasku da su problemi isti te da nije primjetio da se puno odradilo po tom pitanju. 
Dodaje da nije zadovoljan radom Povjerenstva za zaštitu okoliša čiji je i sam član i stanja kojeg imaju u 
Međugorju. Komentira da ne treba puno govoriti o tome kako Međugorje ujutro u 7h  izgleda. Drago Vasilj ovom 
prilikom zahvaljuje Načelniku na izraženoj dobroj volji za financiranjem deponije na sastanku održanom prije 
šest mjeseci te ističe da je za izradu pristupnog puta deponiji bilo potrebmo oko šest mjeseci.  
Navodi da su se trebale uraditi još dvije deponije. Vijećnik Vasilj dodaje da predstavnica ureda za gospodarstvo 
navodi da inspektori uredno obavljaju svoj posao, međutim vijećnik ističe da je činjenično stanje takvo da nije 
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napisana nijedna prijava, niti kazna određena. Navodi da je dostavio direktoru poduzeća „Broćanac“ kao i drugim 
vijećnicima fotografije uginule svinje u sred naselja, velike količine životinjskog otpada, iznutrica te da je to 
velika uzbuna za čiste i uređene sredine uz navod da to nije posao samo u nadležnosti inspektora već i policije. 
Vijećnik upozorava na svinjsku kugu u Slavoniji i ukazuje  na stalnu opasnosti od neke epidemije.  
 
Komentira da su se trebali ukloniti veliki kontejneri sa velikih površina, ali da se ne može pristupiti uklanjanju 
istih jer nisu pripremljena mjesta gdje bi ih se prebacilo. Poručuje kako je „Broćanac“ nabavio sto kanta za smeća 
te da je komunalni inspektor uredno obavijestio sve trgovine da preuzmu kante za smeće ali da nitko nije preuzeo 
niti jedne kante. Ističe da jedna trgovina, suvenirnica mora imati kantu od 100 L, mesnica svoj kontejner, a veći 
subjekti moraju imati veće kontejnere te da se toga nitko ne pridržava. Poručuje da osobno direktoru zamjera što 
se nije više angažirao da izvrši pritisak na one koji to trebaju sankcionirati. Vijećnik Vasilj komentira da bi po 
njemu najprikladnije bilo da svaki pansion ima svoj kontejner, ali da je svjestan da „Broćanac“ nema dovoljan 
broj vozila za odvoz smeća s obzirom na obujam posla te da im je iz toga razloga veliki kontejner u ovom trenutku 
najbolje rješenje te navodi da  je iste potrebno postaviti na adekvatna mjesta koja nisu blizu mjesta kojima prolaze 
hodočasnici, ali i drugi prolaznici.  
 
Informira da je nedavno obavijestio direktora da se u dijelu Međugorja, od Krstina do Pošte osjeti užasan smrad,te 
navodi da je zaprimio odgovor od direktora je uzrok spomenutoa nedostaak priključaka na kanalizaciju na 
području Krstina. Vijećnik Vasilj, komentira da iz navedenoga proizlazi da je cisterna sa fekalijama ili septička 
jama ispumpana u vodu, ponovno se osvrće na nadležnost policije, a ne samo inspektora te navodi da je policija 
dužna istražiti tko je to učinio, ponovno ukazujući na važnost kažnjavanja odgovornih pojedinaca, uz napomenu 
da se takve stvari ne bi smjele događati u jednom urbanom naselju svjetskom, hodočasničkom mjestu 
 
Vijećnik Vasilj se osvrće i na košenje javnih površina. Ističe da je problem što se kose privatne parcele na 
Ćorkovu Docu koje se nalaze uz put. Dodaje da je na  inicijativu MZ Međugorje i Bijakovići uvrštena Odredba 
u općinskoj Odluci o komunalnom redu gdje se navodi da su svi vlasnici, posjednici parcela unutar urbanog 
naselja Međugorja i Bijakovića uz asfaltirane putove dužni iste održavati čistima i urednima. Drago Vasilj 
predlaže da se taj dio više ne kosi, a da komunalni inspektor nadgleda prostor, te ukoliko se utvrdi da šiblje ili 
kupina prelaze na trotoar  pristupi propisanoj proceduri odnosno kažnjavanu vlasnika parcele.  
 
Postavlja upit glede kanti za smeće koje nisu preuzete, odnosno hoće li se pronaći način da se iste preuzmu od 
strane vlasnika. Željko Dugandžić odgovara da je sve navedeno više bilo komentar nego pitanje zbog čega ne 
uviđa potrebu davanja zasebnih odgovora. Poručuje da će osobno tražiti da kad bude na dnevnom redu predmetna 
tematika bilo gdje da se izradi da se izradi zapisnik iz kojega će biti vidljivo koje su radnje poduzete i od srane 
koga, a koje nisu. Direktor spominje sastanak na kojem je bio prisutan i Načelnik gdje su razgovarali o lokacijama 
u kojima bi se odlagao komunalni i glomazni otpad, a koje bi se uredile, ogradile i betonirale.  
Ističe da su jednim dijelom uspjeli urediti jednu lokaciju koja se nalazi na putu od novog kružnog toka prema 
Vionici. Informira da je taj prostor poravnat i ograđen za komunalni otpad te da je utvrđeno da se lokacija mora 
proširiti i dodatno nasuti put. Direktor pojašnjava da bi druga lokacija trebala biti na „Perkuši“ i da je to u sklopu 
rješavanja parkinga dok mu za druge dvije lokacije nisu dostavili formalne lokacije,  ali da bi to trebalo biti ovih 
dana. Poručuje da su povukli jedan kontejner sa lokaliteta kanalizacijske crpne stanice u Međugorju i drugi sa 
lokaliteta na Krstinama gdje je veliki parking. Ističe da je cilj napraviti tri, četiri lokacije koje bi bile deplasirane 
od javnih cesta gdje bi bio pristup 50-100 m da ne bi bio vidljiv. Željko Dugandžić komentira izlaganje vijećnika 
Vasilja u kojem se osvrće na dio na glavnoj cestu gdje restoran pogotovo vikendom iznosi svoje smeće na 
nogostup ili u ulične kante. Dodaje da njegovi djelatnici potroše pola radnog vremena na prikupljanje smeća i 
donošenja istoga. Ističe da su kupili dovoljan broj kanti te uputili poziv svima da ih preuzmu te da preuzimanjem 
kanta neće mijenjati cijene. Dodaje da su po procjeni vijećnika Vasilja kante preuzete za dva objekta od 
osamdeset predviđenih. Marin Radišić komentira kako je u raspravi bilo riječi o lokacijama koje bi trebale biti 
uređene za kontejnere. Dodaje da je lokacija kod „Atlasa“ već prije mjesec dana trebala biti asfaltirana, te da 
izvođač s kojim je potpisan ugovor treba ujutro doći  u općinu te  da će to biti prvo urađeno. Poručuje da će jedan 
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dio biti asfaltiran, a drugi dio nasut pijeskom kako je i dogovoreno. Načelnik naglašava kako je u zadnje vrijeme 
čest problem sa izvođačima s kojima se ugovor potpiše, ali da radovi dosta kasne. 
 
Vijećnik Ilija Šego komentira kako je iz Izvješća evidentno da „Broćanac“ ima poprilično velik obujam posla 
posla navodeći i nepredviđene intervencije kojih godišnje bude cca 2 000. Postavlja upit direktoru jesu li 
razmišljali o ljudskim i tehničkim resursima za poboljšanje firme budući da mnogi radovi ovise o drugim 
kooperantima. Željko Dugandžić odgovara da je to takva vrsta djelatnosti gdje je velik obujam posla te da ista 
spada u najvažnije poduzeće u općini Čitluk, s obzirom na veliku odgovornost vodoopskrbe, kanalizacije, 
održavanja javnih površina, odvoza smeća itd. Ističe da kvarom samo jednog vozila za odvoz smeća nastaje kaos. 
Osvrće se na činjenicu da je prilikom njegovog dolaska u firmu zatekao 68 zaposlenih djelatnika, a da je trenutno 
zaposleno 50 radnika koji rade na području cijele Općine, iz čega proizlazi činjenica da im nedostaje radne snage. 
Također, navodi da je utvrđeno da im je isplativija opcija plaćanje kooperantima naknade za rad, nego nabavljanje 
kamiona, bagera i valjaka za vlastite potrebe, te da je očigledno da će se morati povećati broj  
radnika i uvesti neke nove djelatnosti. 
 
Zaključena je rasprava. Zaključena je peta točka dnevnog reda. 
 

Ad. 6. a) Razmatranje Izvješća o radu Skupštine Javnog poduzeća „Broting“ d.o.o. Čitluk; 
 

Izvješće je prezentirala Iva Milićević, punomoćnik državnog - općinskog kapitala ispred Općine Čitluk na 
Skupštini. Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog zaključka kojim se 
usvaja Izvješće o radu Skupštine Javnog poduzeća „Broting“ d.o.o. Čitluk održane dana 21. rujna 2023. godine 
je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno.  
 

b) Razmatranje Informacije o radu direktora Javnog poduzeća „Broting“ d.o.o. Čitluk; 
 

Informaciju je prezentirao Ante Ćorić, direktor. Otvorena je rasprava.  
 
Tomislav Filipović zahvaljuje se na dobroj suradnji između MZ Krehin Gradac i JP „Broting“ dodajući da su 
puno radili te da se trenutno radi put - Dujmović strana.  
 
Drago Vasilj komentira kako je kolega Tomislav Filipović očito zadovoljan, ali da se on s tim ne može pohvaliti 
i da ima suprotno mišljenje o „Brotingu“ koje se već zna dugi niz godina. Smatra da je „Broting“ disfunkcionalno 
poduzeće čiji se rad može podići na znatno veću razinu, ali da o tome moraju voditi računa nadležne osobe. 
Dodaje kad je slušao o radovima u Međugorju da je stekao dojam da ne živi u istom mjestu. Ističe da se put kroz 
Vasiljsko polje može uvrstiti u prošlogodišnje Izvješće, parking iza gljivare u Izvješće od prije tri, četiri godine 
jer je urađen prije korone. Vezano za parking kod „gljivare“ podsjeća na sastanak od prije godine dana gdje je 
Načelnik naredio da se uradi izlaz s parkinga i pješačka staza. Poručuje da po tom pitanju nisu ništa uradili i da 
zbog toga parking nije bio u funkciji tijekom ogromnih gužvi u Međugorju. Komentira da su ga čak iz policije 
pitali zašto parking nije pripremljen s obzirom da je pješački već tamponiran. Vijećnik Vasilj kritizira 
signalizaciju u Međugorju gdje postoji dvadeset i pet pješačkih prijelaza navodeći da samo dva imaju vertikalnu 
signalizaciju. Ističe kako je posebna priča asfaltiranje gdje cijelu godinu zahtijeva da se izradi troškovnik zbog 
čega je kako navodi bio primoran kontaktirati profesora sa građevinskog fakulteta koji je za dva dana izradio sve 
troškovnike. Dodaje kada je riječ o oborinskim vodama ljudi ga stalno mole da o tome nešto kaže s obzirom da 
na glavnoj ulici od pošte do crkve dva, tri šahta godinama stoje bez poklopca i da je čak jednom hodočasnica tu 
upala. Dodaje da je preko puta objekta „Pivnica“ nekvalitetno urađen nogostup i asfalt i da se tu ljudi često 
spotaknu. Vijećnik Drago Vasilj komentira porast prihoda od 60% u odnosu na prošlu godinu, uz opasku da su u 
gubitku ne 60% nego 600%. Ističe parking ispod brda Križevac gdje ima trideset parking mjesta sa samo dva 
plaćena parking mjesta i parking uz Lukoć u centru Međugorja gdje je četrdeset i pet parking mjesta s rijetko kad 
plaćenim parkingom. Dodaje da je napravio kalkulaciju prema kojoj prihod na mjesečnoj razini iznosi oko 45 
000 KM, iz čega proizlazi da se na godišnjoj razini gubi oko 100 000 KM na usluge naplate parkinga. Poziva da 
netko provjeri vidjeti koliko je trenutno plaćenih parking mjesta i ako budu dva da će se javno ispričati svima, a 
posebice direktoru „Brotinga“. Ističe da je upoznat sa činjenicom da su zaposlena 3 djelatnika, međutim da ona 
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ima priliku vidjeti samo jednoga. Dodaje da mu nije jasno na koji način će podmiriti sve financijske obveze sa 
prometom od 32 000 KM, kada to nisu uspijevali sa prometom od 55 000 KM. Komentira da se odluka ne provodi 
u skladu sa propisanim, s obzirom na uspostavljenu proceduru u slučaju neplaćanja parkinga – postavljanje lisica 
za blokadu kotača, sastavljanje zapisnika te naposljetku i izricanje sankcija. Vijećnik Vasilj poručuje da mu je 
žao zog ovakve diskusije na današnjoj sjednici te se nada ća se izrečene kritike prihvatiti,  a kojima će se nada se 
postići bolji rezultati.  
 
Predrag Smoljan upozorava na kršenje Poslovnika o radu zbog trajanja samog izlaganja vijećnika Drage Vasilja 
u odnosu na propisano.  
 
Sjednicu je, uz dopuštenje Predsjednika, napustila Vlatka Martinović. Nazočno je 16 vijećnika.  
 
Miro Pehar komentira da će za razliku od vijećnika Drage Vasilj uputiti pohvale gospodinu Anti Ćoriću s kojim 
ima korektan odnos kako u svoje ime tako i u ime MZ Krućevići te se zahvaljuje kako na dosadašnjoj tako i na 
budućoj suradnji.  
 
Drago Pehar komentira da je kritika vijećnika Vasilja preozbiljna u smislu pada jedne hodočasnice, uz opasku da 
direktor Ante Ćorić nije superioran da može sve upratiti. Ističe da  problematiku treba gledati šire i da je po 
njegovu mišljenju vijećnik Vasilj danas bio pregrub. Dodaje da su ostale kolege imale i pozitivne komentare na 
rad „Brotinga“ kao i da treba uspostaviti balans. 
 
Sjednicu je napustila vijećnica Luca Bajkuša.  Nazočno je 15 vijećnika. 
 
Pero Radišić ističe kako je na prošloj sjednici Vijeća naveo, a na ovoj ponavlja da što su veća mjesta to su veći 
problemi, a manja mjesta manji problemi. Dodaje da MZ Donji Hamzići ima odličnu suradnju sa „Brotingom“ 
te da ima projekata koji su u tijeku i koji će se tek realizirati. Vijećnik Pero Radišić komunikaciju sa „Brotingom“ 
kao službom i gospodinom Antom Ćorićem kao direktorom ocjenjuje vrlo dobrom, uz opasku da nije čista petica 
zbog budućih planiranih projekata.  
 
Danijel Ćavar naglašava da je i kao vijećnik MZ Služanj zahvalan gospodinu Ćoriću na odaziv svakog poziva 
predsjednika mjesne zajednice, uz komentar da ukoliko nije bilo problem bio rješiv odmah, riješen je u najbržem 
mogućem roku. Dodaje da se nada da će se suradnja i dalje tako odvijati i komentira da je očekivano da su 
problemi veći u Međugorju i Bijakovićima gdje je veći broj ljudi. Vijećnik Danijel Ćavar smatra da današnje 
kritike vijećnika Vasilj nisu baš u tolikoj mjeri opravdane.  
 
Ilija Šego komentira kako je direktor „Brotinga“ pričao o tome što je radio,  ali da se nikad ne žali na sve ono  s 
čim se susreće u svom radu i poslu. Dodaje da bi dobro bilo da je direktor nabrojao na koji način uspije iznaći 
rješenje za sve zahtjeve, s naglaskom i na izvođače.  
 
Drago Vasilj replicira kako nikad na Općinskom vijeću nije diskutirao bez adekvatnih argumenata i da očekuje 
od direktora i vijećnika da također argumentirano negiraju stavke o kojima on govori. Dodaje da ne dovodi u 
pitanje pozitivna iskustva i da su ih sami imali, ali da prednjače negativna. Vijećnik Vasilj replicira vijećniku 
Dragi Peharu da nije pala samo jedna hodočasnica, uz opasku da posjeduje prepiske sa osobama iz suvenirnica 
koje potvrđuju navedeno. Komentira da je hodočasnik u Međugorju za njih svetinja i da su to uglavnom osobe u 
starijoj životnoj dobi. Drago Pehar replicira da on ne može znati za spomenute prepiske te da se to ne može uzeti 
kao dokaz o padu hodočasnice.  
 
Mario Milićević komentira da je vijećnik Drago Vasilj mogao navesti dosta toga što se treba uraditi, ali da je 
danas bio previše kritički nastrojen. Dodaje da svi znaju koliko nas ima i kako se radi i kakvi su danas uvjeti sa 
izvođačima radova, ali da se u MZ Međugorje i Bijakovići odradi što je se u mogućnosti uraditi. 
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Zaključena je rasprava. Zaključena je šesta točka dnevnog reda. 
 
Ad.7. Prijedlog odluke o objavljivanju Javnog natječaja za imenovanje članova Općinskog izbornog 
povjerenstva Čitluk; 
 

Prijedlog je obrazložio Ivo Bevanda. 
 

Marin Radišić predlaže izmjenu stavka 1. članka 4 prijedloga, a koji treba da glasi: „Postupak po objavljenom 
Javnom natječaja provest će Povjerenstvo za provedbu Javnog natječaja za imenovanje članova 
Općinskog izbornog povjerenstva Čitluk (u daljnjem tekstu: Povjerenstvo) u sljedećem sastavu: Mario 
Rozić, dipl.iur. - predsjednik; Iva Milićević, dipl.iur. - član; Ivo Bevanda, dipl.iur - član.“. 
Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog odluke o objavljivanju Javnog natječaja za 
imenovanje članova Općinskog izbornog povjerenstva Čitluk je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
Zaključena je sedma točka dnevnog reda. 
 

Ad.8. Prijedlozi za rješavanje pitanja ispred Općinske službe za prostorno uređenje, imovinsko – pravne 
poslove i katastar zemljišta; 
 

Prijedloge je obrazložila Iva Milićević, predstavnica Općinske službe za prostorno uređenje, imovinsko – pravne 
poslove i katastar zemljišta. 
 

Prijedlog odluke o načinu i uvjetima raspolaganja nekretnina u vlasništvu općine Čitluk neposrednom 
pogodbom kojom se nekretnina daje na prodaju neposrednom pogodbom Tomi (Branka) Vučić iz Blatnice 
radi oblikovanja (proširenja) građevne parcele, a označena je kao: k.č. 1078/10 (novi premjer), što odgovara 
k.č. 120/13 K.O. Blatnica (stari premjer),  površine 489  m2;  
 

Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog odluke je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog odluke o načinu i uvjetima raspolaganja nekretnina u vlasništvu Općine Čitluk kojom se nekretnine 
daju na prodaju, a označene su kao: Lokalitet „DONJA GREDA“ K.O. Blizanci:k.č.  959/32 (novi premjer), 
k.č. 263/260 (stari premjer), površine 1274 m2, K.O. Blizanci, za izgradnju stambenog objekta;k.č.  959/33 
(novi premjer), k.č. 263/265 (stari premjer), površine 1000 m2, K.O. Blizanci, za izgradnju stambenog objekta; 
 

Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog odluke je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog odluke o načinu i uvjetima raspolaganja nekretnina u vlasništvu Općine Čitluk kojom se nekretnine 
daju na prodaju a označene su kao: Lokalitet „DONJA DUBRAVA“ K.O. MEĐUGORJE: k.č. 17/80, površine 
4063 m2, k.č. 17/81, površine 4056m2, sve K.O. Međugorje; 

 

Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog odluke je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog odluke o osnivanju prava građenja na neizgrađenom građevnom zemljištu u vlasništvu Općine 
Čitluk putem javnog nadmetanja – licitacije kojom se odobrava raspolaganje nekretninom u vlasništvu Općine 
Čitluk osnivanjem prava građenja na neizgrađenom građevnom zemljištu označenom kao: k.č. 204/7 K.O. 
Gradnići (novi premjer), što odgovara k.č. 24/257 K.O. Gradnići (stari premjer) u površini 15200 m2; 
 

Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog odluke je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
Zaključena je osma točka dnevnog reda. 
 

Ad.9. Razno; 
 

Marin Radišić informira prisutne o pristiglom Dopisu iz veleposlanstva Bosne i Hercegovine u Hrvatskoj u 
Zagrebu, temeljem kojega je Općini Čitluk upućen prijedlog da naša općina sklopi uredno prijateljstvo sa Gradom 
Jastrebarsko o čemu je suglasan i gradonačenik Jastrebarskog. Marin Radišić poručuje kako je u Dopisu navedeno 
da je Jastrebarsko poznati vinogradni kraj u Hrvatskoj i da iz godine u godinu ostvaruju sve bolje turističke 
rezultate. U predmetnom Dopisu navode da su promišljali o izboru općina, te su zaključili da Općina Čitluk ima 
slične gospodarske orijentacije. Marin Radišić podsjeća na  sklopljenu Povelju prijateljstva sa dvije općine iz 
Italije Comune di Fossò i Poggio San Marcello te iz Hrvatske sa Gradom Križevci, uz napomenu da je u 
prethodnom razdoblju bilo dosta upita gradova sa područja Poljske i Albanije.  
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Predrag Smoljan komentira da je se Općinsko vijeće nekoliko puta imalo priliku upoznati sa projektom 
Općinskog okolišnog upravljanja MEK 2 projektom, o čemu je na sjednicama u par navrata izlagao gospodin 
Slaven Markota. Nadalje, Predrag Smoljan navodi da je zaprimljena Obavijest prema kojoj se u sklopu 
spomenutog projekta organizira predavanje za jedinice lokalne samouprave, a koje bi se prema trenutnim 
saznanjima trebalo održati sredinom mjeseca u Čitluku.  
Predsjednik Vijeća informira prisutne da bi predavanje trajalo oko dva ipo sata te da će bit pozvani svi vijećnici 
Općinskog vijeća Čitluk, a tema kojega je je „Efikasno i održivo pružanje vodni usluga informacija za 
predstavnike jedinica lokalne samouprave“. Predrag Smoljan dodaje da će predavanje u svakom slučaju biti 
zanimljivo i poučno te poziva sve da se odazovu ukoluko budu u mogućnosti.  
 
 
 

Zaključena je deveta točka dnevnog reda. 
Zaključena je 31. redovita sjednica. 
 

Sjednica je završena u1330 sati.   

Sjednica je tonski snimana. 
 
 

     Predsjednik Vijeća: 
  ____________________ 

                                                                               Predrag Smoljan dipl.oec. 


